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NémethZoltán aköz űlés elnöke
Köszöntöm a közgyűlés tagjait, a meghívonakat és minden résztvevőt.
Mielött a határozatképességet megállapítanám, Szabó-Szilágyi Gabriellának adom meg a szót,
aki az Összeférhetetlenségi és Vagyonnyilatkozat-tételt Ellenörzö Bizottság elnöke.

Szabó-Szilá i Gabriella az Összeférhetetlensé i és Va onn ilatkozat-tételt Ellenőrző
Bizottsá elnöke

A Vagyonnyilatkozat-tételt Ellenörző Bizottság a mai napon ülésezett, és megállapításra került,
hogy a közgyűlés tagjainak mindegyike határidőn belül teljesítette vagyonnyilatkozat tételi
kötelezettségét, megfeleltek ajogszabályban leírtaknak és formailag is tökéletesen rendben volt
minden vagyonnyilatkozat. Köszönjük szépen.

NémethZoltán aköz űléselnöke
Köszönöm szépen elnök asszonynak a tájékoztatóját. Most lehet a létszámot megállapítani,
merthogy a jogok gyakorlásához szükséges, hogy a vagyonnyilatkozat rendben leadásra
kerüljön.
Megállapítom, hogy a kozgyűlésen 1 8 fö képviselő vanjelen, tehát a közgyűlés határozatképes.
Dr. Kosztyi Gergely és Ábrahám Tivadar képviselö előzetesenjelezte távollétét, Paduts László
képviselő jelezte késését.

Az ülésre javasolt napirendi pontokat tartalmazó meghívót a képviselők megkapták.
Megkérdezem, hogy van-e valakinek napirendet módosítójavaslata.

Egyéb, napirendet módosító javaslat nem hangzott el.

NémethZoltán aköz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a napirendijavaslatot.



A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. Tájékoztató a Szociális és Gyennekvédelmi Főigazgatóság Györ-Moson-Sopron
Vánnegyei Kirendeltsége tevékenységéröl.
Elöadó: dr. Szopka Zsolt igazgató

2. Győr-Moson-Sopron Vármegye Onkonnányzata adósságszolgálati középtávú terve.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

3. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata 2023. évi költségvetésének elfogadása.
Elöadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

4. A Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottságba tag megválasztása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

5. A Közgyűlés Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 10/2022. (XI. 21.)
önkormányzati rendelet módosítása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. A vármegyei névhasználattal összefíiggésben önkormányzati rendeletek alkotása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

7. Győr-Moson-Sopron Vármegye Integrált Területi Program 3.0 változatának jóváhagyása.
Elöadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

8. Beszámoló a Győr-Moson-Sopron vármegyei natúr parkok tevékenységéről.
Előadó: dr. Petö Péter, a közgyűlés alelnöke

9. A közgyűlés elnöke 2023. évi szabadságolási ütemtervénekjóváhagyása.
Elöadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

10. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és tájékoztató az átmházott
hatáskörben hozott döntésekről.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

11 Interpellációk, kérdések.

12. Egyebek.

1. na irendi ont
Tá'ékoztató a Szociális és G ermekvédelmi Fői az atósá G őr-Moson-So ron
Várme ei Kirendeltsé etevéken sé éről.

Előadó: dr. Szopka Zsolt igazgatő

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszöntöm dr. Szopka Zsolt urat, a Szociális és Gyermekvédelmi Föigazgatóság Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Kirendeltsége igazgatóját és kérem, hogy tartsa meg a tájékoztatóját.



dr. Szo ka Zsolt a Szociális és G ermekvédelmi Fői az atósá G őr-Moson-So ron
Várme ei Kirendeltsé éneki az ató'a
Tisztelt elnök úr, tisztelt vármegyei közgyűlés! Elöször is a köszönetemet szeretném kifejezni,
hogy érdeklődnek a szociális és gyermekvédelem iránt, és én nagy örömmeljöttem, és szívesen
jövök bármikor, amikor erre sor kerülhet. Apropója is van a mai beszámolónknak, hiszen a
Szociális és Gyermekvédelmi Föigazgatóság pontosan 10 éves. Ez aztjelenti, hogy pont 10
évvel ezelőtt kerültek át a megyei önkormányzatoktól állami fenntartók közé azok a feladatok,
amiről beszélni fogunk majd most. Többek között szociális és gyennekvédelem, aztán a kultúra,
illetöleg az oktatás, csak hogy néhányat említsek.
Néhány szót a föigazgatóságunkról. A prezentációmban megpróbálok minél kevesebb
jogszabályt és unalmas statisztikai adatot elmondani. Néhányat viszont mindenképpen el kell
mondanunk a nagyságrend szempontjából. 2012 januárja a születésnapunk, ilyenkorra
datálódik a föigazgatóság. A 316/2012-es kormányrendelet hozta létre a hivatalt. A hivatalunk
a jelen pillanatban a belügyminisztérium, a belügyminiszter irányítása alatt álló központi
hivatalként működö központi kormányzati fenntartói szerv. Amikor elkezdtük a működésünket,
akkor az Emberi Erőforrások Minisztériumához tartoztunk. Tavalytól kerültünk át a
Belügyminisztérium égisze alá.
Hogy milyen feladatot vettünk át, erröl néhány adatot hoztam önöknek. Amikor az
önkormányzatoktól átkerült az országban ez a fajta feladat, akkor mintegy 50.442 fö ellátotti
férőhely, illetőleg 21. 480 dolgozó átvétele történt meg.
Legföbb feladatunk a szociális szakosított szakellátás biztosítása, valamint a gyermekvédelmi
szakellátás biztosítása a vármegyében. Jelen pillanatban az egész országban 94 intézmény van,
846 telephellyel, 32. 885 féröhellyel, illetve 20 ezer fö álláshely, amijelenleg fennáll. Ha látják
a különbséget, van már csökkenés, de majd ezt elmondom, hogy ez mitöl volt és mi várható.
És akkor a vármegyénkröl néhány szót. Jelen pillanatban három szociális ellátó intézményüiik
van, ez mind a három integrált intézmény. 2015-ben volt egy konnányzati szándék, ami azt
irányozta elö a főigazgatóság részére, hogy ezt az intézményrendszert racionalizálni szükséges.
És ezért integrált intézmények jöttek létre: a Dr. Piroth Endre Szociális Központ
Táplánypusztán, Tóth Gézáné intézményvezető vezetésével, az Alpokaljai Szociális
Kö'zpontunk Zsirán, dr. Bajkó Erzsébet vezetésével és a Pásztorin működő Gondoskodás
Szociális Központunk, Szabóné Németh Mária vezetésével. Mind a három kolléganőt az
önkormányzaton ismerik, tehát ök korábban is ebben dolgoztak, és én nagyon büszke vagyok
rá, hogy ilyen kitűnő és nagyszerüen felkészült kollégákkal tudunk dolgozni a megyében
A gyermekvédelem terén pedig Hegyi Ákos igazgató úr látja a feladatokat idén nyár óta, hiszen
a korábbi igazgatónö nem kívánt indulni az igazgatói helyért.
A vármegyénk összköltségvetése, tehát a négy intézmény tekintetében 13 milliárd forint évente.

Akkor néhány szót még a kirendeltségröl. A kirendeltségünkön 37 fö kollégával dolgozunk,
akiknek a legnagyobb feladata gyakorlatilag az intézmények működésének minden oldalú
biztosítása. EÍsősorban a gazdálkodási tevékenység, tehát a költségvetésijogszabályoknak való
megfelelőség, szakmai megfelelőség és egyéb megfelelöség, hogy az intézmények működni
tudjanak.
A legfontosabb feladatok, ahogy már mondtam, az intézmények költségvetési gazdálkodásának
biztosítása. Ez gyakorlatban annyitjelent, hogy az intézmény a költségvetéséről a kirendeltség
engedélyével dönt. Tehát az intézmények önállóan mindent megtehetnek, ami az ellátás
érdekében szükséges, beszerezfaetnek, javaslatokat tehetnek felújításra, beszerzésekre,
munkaerő felvételére. Csak ennek egy koriátja van, hogy a kirendeltség ezt megvizsgálja a
költségvetés tükrében, és ekkor adja meg az engedélyt. Egyébként az intézmények teljesen
önállóan dolgoznak. Söt, én bíztatom őket, mivel volt rátekintésem az országos rendszerre,
három és fél évet Budapesten dolgoztam, ott láttam azt, hogy rengeteg helyen idézőjelben



várják az utasítást, hogy mit tegyenek az ellátottak érdekében. Nálunk ennek pont az
ellenkezőjét próbáltam megvalósítani. Itt az intézményvezetőnek úgy kell kezelni az
intézményt, mintha sajátja lenne, költségvetésileg, ellátotti szempontból, dolgozók
szempontjából is. Nem volt egyszerű, de a tíz év nagy eredménye, hogy sikerült nálunk ezt
megvalósítani a megyében.
A szociális és gyermekvédelmi törvény által meghatározott feladatokat látunk el, térítési díjakat
állapítunk meg, aztán biztosítjuk minden oldal működését az intézménynek. Szakmai
koncepciókat tervezünk, jóváhagyjuk az intézményeknek a szakmai terveit, programjait, és
azok fejlesztésében döntően veszünk részt az intézményekkel együtt. Nekem a kedvencem az
állandó hadakozás a kormányhivatal gyámhivatalával. Nem egyszerű, de most már jó a
kapcsolat. Es akkor elmondhatok enre egy példát. Ugye egy szobának mekkora a területe, hány
négyzetméter? Fogtuk a colstokot ezelőtt 30 évvel és lemértük. Utána jött az alumínium
vonalzó, ez a kihúzható centiméter. Eddig minden rendben volt. Most bejött a legújabb már, a
digitális mérő. Innentöl kezdve kijöttek a gondok. Ha már a vakolat 6 milliméterrel magasabb,
kisebb lesz a szoba. Tehát ez technikai dolog, ötven évigjó volt, de most már kicsit pontosabban
mérjük. De ezek tényleg csak ilyen apróságok. Szerencsére a kapcsolatot tudtuk rendezni az
előző hivatallal is. Jó a kapcsolatunk, hiszen sok mindent úgy vettünk át tölük.
Nagyon fontos, hogy a kirendeltségünk ellátja a különböző adatszolgáltatásokat. Küldjük
felfelé a minisztériumhoz tartozó szerv felé a döntéseket. Nem egyszeríí feladat. Az
intézményeket ezzel egyébként leterheljük sokszor. Létrehozott az SZGYF egy olyan rendszert,
amit alapján mindenfajta adatot begyűjtöttünk már. Mégis előfordulnak olyan adatok, valakinek
a fejében, amit nem tartunk nyilván.
Okosóra programok, ez a megyében egy újdonság. A beledi önkonnányzattól vettük át ezt a
feladatot, mivel az önkormányzat úgy döntött, hogy nem akarja ezt a feladatot ellátni. Az okokat
ne kérdezzék. Nálunk pedig ellátási közelség van, mostjelen pillanatban a pásztori idősotthon
szolgálja ki az okosóra programban résztvevö idős ellátottaikat.
Az egyik legfontosabb feladatunk az Európai Uniós vagy a hazai projekteknek a végrehajtása.
Erről majd a legvégén beszélnék, hiszen mikor 5 évvel ezelőtt itt voltam, akkor ígértem itt a
vármegye önkormányzatának, hogy lesznek új építésű házaink. Az egyik már megvalósult, a
másik pedig akkor volt, de sikerült ezt is tetö alá hozni. Most ott tartunk, hogy a
katasztrófavédelemmel megy a hadakozás, hogy a tűzvédelem terén mijó, meg mi nemjó. Nem
egyszerű kérdés.

És akkor röviden azokról a kihívásokról, ami a kirendeltség elött áll. Meg kell felelni minden
hatóságnak, aki ellenöriz minket. Evente gyakorlatilag a 365 napból 100 nap biztos, ami
ellenőrzésre elmegy. En örülök neki, mert én nyugodtan alszom, hogy rendben vannak az
intézményeink. Nyilvánvaló hibák mindig lesznek, mindig találnak, de ez építö jellegű.
Nagyon fontos a dolgozói életkor, az ebből adódó létszámhiány. A szociális ágazatban
dolgozók életkora elöregedő, sajnos. Már 40-50 év körül van az átlag dolgozó életkor. Nagyon
kevés a fiatal. Nyugdíjasokat is foglalkoztatunk, akik visszajönnek dolgozni, ők tényleg
szakmai szeretetböl dolgoznak. Azt tudom mondani, hogy bármilyen nehéz, azért a rendszer
működik. Ot éve is azt mondták, hogy össze fogunk bomlni, nem borult össze. Tehát tartják a
dolgozók, és nagyon szép és nagyon kemény munkát végeznek.
Következő nagyon fontos kérdés a várólisták. A magyar társadalom is öregszik, tehát egyre
több az idős, és gyakorlatilag a várólistáink pedig egyre növekednek, hiszen az ellátói, ellátotti
helyek végesek. Ezeknek a csökkentésére elsőre én sem látok teljesen jó megoldást. Sőt, azt
kell mondani, hogy az életkori szakember hiány odáig vezet, hogy néhány intézményben
létszámstopot kell elrendelnünk, felvételi stopot kell felvennünk, hiszen nincs annyi
szakdolgozó, aki az engedélyezett létszámmal ellátottat ellátni tudná. Ez nagyon érdekes
jelenség. Ugy néz ki, hogy a munkaerő-kölcsönző cégek irányába is nyitunk, és kezdik



beárazni, hogy mennyibe kerül ma egy szakdolgozónak a bére Magyarországon. Több
önkormányzat kereste a főigazgatóságot intézmény átvétele ügyében. Amikor legutóbb Pesten
jártam, akkor olyan 15 és 20 között volt azon önkormányzatok száma, akik meg akamak
szabadulni az idösellátástól, ezek elsősorban kis falvak települési önkormányzatai. Az államnak
pedig ugye ellátási kötelezettsége van, ha egy fenntartó bejelenti, hogy nem kívánja tovább ezt
a feladatot ellátni, nekünk ezt át kell vennünk, és integrálni kell a meglévö
intézményrendszerünkbe. A mi megyénkben két település érintett. Az egyik az igazából Vas
megye, de hozzánk tartozik, a másik pedig egy soproni ellátási hely.

A következö téma a hatékonyabb vagyongazdálkodás, illetöleg az energiaválság intézményi
szintű kérdéseknek a megvalósítása. Ezt önöknek nem kell elmondanom. Ugyanúgy érzik
azokat a változásokat, amik önöket is, mint magánember, vagy intézményvezetöket, illetve az
intézményrendszerünket is érintik. Tavalyi évben az állam egyébként a mi költségvetésünkben
ezt az energiaválságot kompenzálta, úgyhogy emiatt panaszkodásra nincs okom. Tehát ez
megoldódott. Az élelmiszerárakra is kaptunk kompenzációt, illetöleg a közbeszerzések révén
akarjuk itt az élelmezésnek a költségeit valamelyest csökkenteni. Nyilvánvaló, hogy egy szint
alá már nem lehet lemenni, 200 forintból meg 300 forintból nem lehet napi 5 étkezést biztosítani
az ellátottaink részére.

Gyakorlatilag megint átnézzük a szerződéseinket, a meglevőknél amint tudunk, ott
racionalizálunk. És ez azt jelenti, hogy ez nem létszámelbocsátással, nem ellátottak fel nem
vételével jár, hanem az ellátottak ebböl a fajta ésszerű gazdálkodásból nem érezfaetnek meg
semmit. Próbáljuk ezt tartani.
A legvégére hagytam azokat a megvalósult fejlesztéseket, amit igazából megéme napokat, hogy
beszéljünk róla. Nagyon fontosak ezek a dolgok, és lehet, hogy ott számokat vártak, de
mögöttük azt képzeljük el, hogy mindenhol emberek vannak, ellátottak vannak e projektek
mögött. EFOP 2.2.2 a peresznyei projektünk. Itt hat támogatott lakhatásról van szó, 72 fő
részére. Ez azt jelenti, hogy a peresznyei egyénként egykori határőr laktanya épületéböl
kikerülnek az ellátottaink családi házakba. Peresznye kömyékén építettünk hat családi házat,
ahol majd ezek a fogyatékkal élő emberek lakni fognak, és megpróbálnak olyan életet élni, mint
amit mi is tudunk. Tehát nem másodrangú polgárai lesznek a településnek.
Itt meg kell említenem azokat a polgármestereket, akik a részünkre nagyon nagy segítséget
nyújtottak mind a két projektben. A pásztori esetében telket adott a településen és befogadta a
mi lakóinkat. Ez sem volt egyszerű. Volt olyan megyei település, ahova elmentünk, és
gyakorlatilag kijött a lakosság, az orvos és a tanámő vezetésével, és azt mondta, hogy ide
migránsok fognak öltözni. Ök ezt nem engedik. Ez öt-hat éve történt. Tehát nem volt egyszerű
meggyőzni öket, hogy nem migránsok lesznek itt, hanem állampolgáraink lesznek, akik egy
kicsit máshogy élnek, mint ami általunk megszokott. Ügyhogy nem bírom elmondani, nem
tudom elmondani mindenhol, ahol én vagyok, aholjárok, hogy a polgánnestereknek nagyon-
nagyon köszönöm a felajánlásukat.
A pasztori projektnél pedig 1 02 fö fog szintén ilyen házakba költözni. Nyilvánvalóan felügyelet
biztosított lesz, a munkába járásuk megoldott, a rehabilitációs foglalkozásuk megoldott,
felügyelettel lesznek ott, és abszolút a település lakosságára semmifajta veszélyt nem
jelentenek, mert ez volt a legnagyobb gond, hogy majd mi lesz, ha ezek az emberek rosszul
viselkednek. Ezzel nem kell számolni.
A következő volt a koroncói projekt, ez a kedvenc projektem, ezt öt éve kezdtük el. Idén
decemberben a magyar kormánytól megkaptuk a ráemelést, és már szét is verték a koroncói
kastély épületét. Elég nagy beruházás, 30 pszichiátriai betegnek az ellátását fogja ez
megkönnyíteni. Gyakoriatilag faltól falig minden ki lesz szedve, amit tudunk. Nem volt
egyszerű, a negyedik közbeszerzés után sikerült kivitelezőt találni, és ez egy külön öröm
számunkra öt év után.



A Piróth Szociális Központnál volt egy tűzeset négy-öt évvel ezelőtt, az egyik épület kigyulladt.
Nem tudták megállapítani, hogy mitöl. Két ellátottunk halt meg, egy szívinfarktusban, a másik
pedig valószínűleg forró levegöt szívott be, és így a tüdeje ment tönkre. Sajnos nem tudtuk
megállapítani, hogy mitől történt a baleset, a tűzoltóság így zárta le. Ujra kellett építeni az egész
épületet tetötől talpig, úgyhogy ez is egy nagyon nagy beruházásunk volt.
A soproni szociális központnál energetikai megújulás volt, a szigetelés és nyílászáró csere
történt.

Illetőleg a gyermekvédelmi központoknál volt egy TIOP, ez a 2013. évnek volt egy beruházása,
itt is fíítéskorszerűsítés, energetikai korszemsítés, napelem felszerelése történt, hat gyermek
lakásotthonát tudtuk ezzel megvalósítani. Most eljutunk oda, hogy ennél a beruházásnál már
megint kezdjük újítani az épületeket. Es a legfontosabb, amit én kiemelnék és megkért a
főigazgató, hogy ezt mindig mondjam el. Van egy kormányzati szándék, ez pedig az
autizmussal élők kérdése. Nem tudom, önök is biztosan ismemek olyan személyt, akinek ilyen
betegséget vagy állapotot diagnosztizálnak. Ugye van olyan gyermek vagy olyan felnött, akinél
ez nem jelent gondot, tehát nem is tudnánk róla, hogy ő például ebben a kórban szenved, csak
bizonyos viselkedési mintákból derül ki. De vannak olyanok, akiket rettentöen érint ez. Az
Esőember című filmet biztos, hogy látták. Es gyakorlatilag ez a fajta ellátás hiányzik a szociális
ellátórendszerönkböl, ezért rengeteg kötelezés van, hogy ezt megvalósítsuk. A föigazgatóság
úgy döntött, hogy a mi megyénket jelöli ki erre a projektre, ez több milliárdos projekt, több
telephellyel, Magyarkereszten egy 30 fős, Győrben egy 14 fős, illetve egy Komárom-
Esztergom megyei településen három ház van, illetve egy szolgáltató központ kialakításával
egy ellátási rendszert szerettünk volna kialakítani. Ez aztjelenti, hogy vannak olyan személyek,
akik bekerülnek gyengébb autista tünetekkel, ők visszajuthatnak a társadalomba. Vannak
olyanok, akiket már nem, de az iskolát tudjuk biztosítani. Es vannak olyanok, akik bekerülnek
gyermekként, és sajnos az életük az intézményrendszerről fog szólni. Tehát nem lehet kiengedni
őket a társadalom tagjai közé. A projekt ott tart, hogy terveink kész vannak, mindent elkészített
a kirendeltség, a költségvetés helyzete nehezíti most a projektet. Legutóbb a
Belügyminisztériumban volt egy értekezlet, és ott arról biztosítottak, hogy úgy néz ki, hogy a
Magyarkeresztúri Program, tehát az első ebben az évben, de legkésőbb jövőre meg fog
valósulni. Ugyanúgy, mint öt évvel ezelőtt, akkor is azt mondtam a projektekre, hogy meg
fognak valósulni. Előbb-utóbb ez sikerülni fog, ez csak akarat kérdése, én úgy gondolom.
Ugyhogy ez lenne a legfontosabb kihívásunk a jövőre tekintve. Illetőleg az intézményünk
szerint marad itt a működés, és mi akkor örülünk, ha nem kerülunk a hírek oldalára.
Végül, de nem utolsó sorban, én még egyszer köszönöm a meghívást. Es én is szeretnék egy
meghívást átadni az önök részére. A pásztori otthonunk idestova 70 éves lesz ebben az évben.
Tervezünk egy juniálist az intézmény területén, ahova meghívunk ellátottakat, természetesen a
hozzátartozókat, politikusokat, közéleti személyiségeket, vezetőket. En fogom küldeni a
meghívót az elnök úrnak, de én azt kérem, hogyha ö nem ér rá, akkor bármelyiküket szívesen
látjuk, jöjjenek, nézzék meg, hogy hogy élnek az ellátottaink, hiszen egyrészt a 70 évnek, a mi
10 évünknek, másrészt az EFOP 2.2. projektnek a zárását is fogja majd mutatni ez a rendezvény.
Köszönöm szépen a megtisztelő figyelmüket.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen igazgató úr a tájékoztatót. Azt gondolom, ez a szociális terület mindenkit
érinthet egy idö után, mert mindenkinek vannak vagy lesznek idös szülei, meg kerülhet
mindenki olyan élethelyzetbe, hogy erre az ellátórendszerre fokozottan rászorul. A
gyermekvédelmi kérdések mindig hangsúlyosak, most ugye szomorú aktualitása is van megint
ennek a témakömek, és tényleg ezen a területen mindig forráshiány lesz, mindig
alulfinanszírozottság lesz, és sose lesz jó igazából semmi, mert ugye mindig lesznek új
koncepciók, új elképzelések, és nemcsak a kormányhivatal fogja a centit pontosabban mémi.



Én emlékszem, volt egy répceszemerei intézmény, ahol egy felújítást követöen vagy ki kellett
volna dobni minden szobából egy ellátottat, vagy hát végül a megoldás az lett, hogy a parketta
szegény lécet le kellett szedni, és megvolt a négyzetméter. Tehát egyszerűen a felújítás után
egy kicsit vastagabb lett az a parketta szegély, amit a burkolók oda beépítettek, és onnantól
kezdve már nem volt meg az ellátottaknak megfelelö négyzetméter. Ilyen nehézségekkel kell
megküzdeni, úgyhogy én átéreztem azt a helyzetet, amikor a lézeres mérővel mérik a szobát, és
ugyanaz a szoba, ami harminc éve még annyi négyzetméter volt, az utána fél négyzetméterrel
kevesebb lesz, és hogy ez milyen problémákat tud okozni. Meg azért érzek mindig az európai
uniós gondolkodásban is olyat, ami nem biztos, hogy helyes. Itt pont ezeknél a nagyobb
intézményeknél a támogatott lakhatásnak a megteremtése egy olyan kérdés megint, aminél nem
tudom, hogy ez-e a legjobb megoldás, de nyilván mivel uniós előírás és intézkedés, ezért így
kell csinálni, különben büntetést kapna az ország. De nem vagyok róla meggyőződve, hogy az
a létező legjobb megoldás, hogy egyébként önmagukban azért ellátásra mégsem alkalmas, vagy
önmaguk ellátására teljeskörűen nem alkalmas embereket összeköltöztetünk önálló életre, és
úgy is, hogy nincsenek magukra hagyva, de szerintem ez se nem költséghatékony, se nem
emberbarát. Ezt én inkább így gondolom. De nyilván ez uniós előírás, úgyhogy ebben a
szociális ágazatban olyan feladatokat olyan nehézségek mellett kell végrehajtani, hogy le a
kalappal. Űgyhogy ezt mindenképpen el akartam mondani. A pásztori intézménybe szóló
meghívót, ha megkapom, akkor a kollégáimat is kérem, hogy minden képviselőnek juttassuk
el, hogy legyen lehetöség arra, hogy megismerkedhessenek ezzel a területtel.
Kérdezném a képviselö-testület tagjait, hogy van-e esetleg kérdés, bár éppen Szabó Zoltán
képviselö úr volt az, aki a napirendet kezdeményezte, de van egy váratlan programja, ami míatt
nem tudta megvámi a napirendet, úgyhogy sajnálkozott is miatta, de majd lehetöséget adunk
neki arra, hogy a tájékoztatóval meg tudjon ismerkedni. Biztos, hogy ő lett volna a legfőbb
kérdező ezen a területen. Én nem látok bejelentkezést, úgyhogy igazgató úr, nagyon szépen
köszönöm a tájékoztatót, és hát a közgyűlés mint az intézmények egykori gazdája bizonyos
területeken mindig fokozottan figyel azért arra, hogy az egykon intézményeink jó kezekben
legyenek, és örömmel halljuk, tapasztaljuk, látjuk, hogy ez most is így van, annak ellenére,
hogy az államhoz került, bár mindig úgy gondolom, hogy szerintem az önkormányzat volt a
le^obb gazdája mindig ezeknek az intézményeknek, de nyilván van annak egy praktikuma,
hogy ez'így legyen most, és hogyha megfelelöen lelkes és lelkiismeretes vezetők és
intezményvezetök dolgoznak a területen, akkor teljesen mindegy, hogy ki a fenntartó. Ugyhogy
nagyon szépen köszönöm, hogy itt voltál. Köszönöm szépen.
Közben megérkezett Paduts László képviselő, de egy képviselő elment, tehát a létszám továbbra
is 18. Kérem, hogy atájékoztató elfogadásáról szavazzimk.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

1/2023. III.03. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a "Szociális és
Gyermekvédelmi Főigazgatóság Győr-Moson-Sopron Vármegyei Kirendeltsége
tevékenységéről" szóló tájékoztatót tudomásul vette.

Határidő: 2023. március 3.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke



2. na irendi ont
G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata adóssá szol álati közé távú terve.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem, hogy van-e kérdés, észrevétel. Ez egy technikai jogszabály által elöírt napirend.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 18 egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

2/2023. III.03. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az Áht. 29/A. §-ban
foglalt kötelezettség alapján a vármegye önkormányzata saját bevételei összegét, valamint
az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő Hzetési kötelezettségeinek három évre
vonatkozó összegét a határozat 1. számú mellékletében foglaltak szerint határozza meg.

Határidő: 2023. március 3.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

1. melléklet

MEGNEVEZÉS

Saját bevétel és adósságot keletkeztető ügyletbő] eredő fizetési kötelezettség összegei

2024 2025 2026 ÖSSZESEN

Győr-Moson Sopron Vármegye
Önkormányzata

1. Az önkormányzat saját bevételei

a.) a helyi adóból és a települési adóból
származó bevétel

b. ) az önkormányzati vagyon és az
önkormányzatot megillető vagyoni értékű
jog értékesítéséböl és hasznosításából
származó bevétel

c. ) az osztalék, a koncessziós díj és a
hozambevétel

d.) a tárgyi eszköz és az immateriális
jószág, részvény, résszesedés, vállalat
értékesítéséből vagy privatizációból
származó bevétel

e. ) bírság-, pótlék- és díjbevétel

f. ) a kezesség-, illetve garanciavállalással
kapcsolatos megtérülés

54000000

14506129

54000000

14506129

54000000

14 506 129

162000000

43518387



Saját bevételek összesen 68506. 129 68506129 68506129 205518387

Adósságot keletkeztető ügyletből
származó fizetési kötelezettség összege

3. na irendi ont
G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata 2023. évi költsé
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

etésénekelfo adása.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Mielött megadnám a szót Molnár Ritának, aki a Pénzügyi Bizottság véleményét fogja
ismertetni, elötte némi kiegészítést hadd tegyek az előterjesztéssel kapcsolatban, technikai
jellegű pontosításokról van szó. Az egyik az, hogy az előterjesztés szöveges részében a 6.
oldafon szerepel a működési kiadások, jogcím, illetve működési kiadások cím alatt a személyi
juttatásoknál egy olyan mondat, hogy a személyi juttatások körében az önkonnányzat
költségvetésében került megtervezésre a közszolgálati tisztségviselők illetményes
költségtérítése. Itt a közszolgálati szót törölni szükséges. Tehát, ezt kérem így figyelembe
veimi. Tehát a tisztségviselök illetményéről van szó, hiszen a közszolgálati tisztviselőknek a
juttatását a hivatal költségvetése tartalmazza. Természetesen a tisztségviselök nem is
közszolgálati tisztségviselők, tehát itt volt egy elöírás a korábbi szövegben. Ezenkívül a 4.
számú mellékletben szeretnék egy pontosítást tenni, itt a táblázatban a Top Plusz
Foglalkoztatási Paktum esetében az önkormányzat, illetve az önkormányzati hivatal forrásai
nem kerültek összegzésre ebben a résztáblázatban, így a végösszeg a táblázat alján - ami
870. 282. 092 forint - 1. 499. 471. 292 forintra változik. Tehát itt egy összeget az Excel
technikailag nem adta hozzá a táblázatban a végösszeghez, tehát ezzel egészülne ki a táblázat,
itt volt egy pontosítás, és köszönöm Hámori György frakcióvezetö úmak, hogy erre fölhívta a
figyelmet, hogy a számítógépekben sem lehet mindig megbízni, és amikor az ember azt hiszi,
hogy összeadja a végén a táblázatot, ott kimarad belőle egy ilyen részösszeg, úgyhogy ezzel
kémém az előterjesztést kiegészítve megtárgyalni. Molnár Ritának, a Pénzugyi Bizottság
elnökének adom meg a szót.

Molnár Rita Noémi a Pénzü i és Ü rendi Bizottsá elnöke
Tisztelt elnök úr, tisztelt közgyűlés! A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta a 2023.
évi költségvetést, amelyröl a bizottság írásos véleménye mindenkinek kiosztásra keriilt. Es
akkor röviden én összefoglalnám, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság állásfoglalása szerint
a Györ-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata 2023. költségvetésének rendelettervezete a
vonatkozó előírásoknak megfelelö, tartalma összhangban van ajogszabályi követelményekkel,
az elöterjesztés szerint, a néhány szóban előadott technikai kiegészítésekkel együtt ajánlható a
közgyűlésnek megtárgyalása és elfogadása. Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen a bizottságnak a véleményét, és köszönöm elözetesen is azokat a
véleményeket, amik itt a pontosításokat lehetövé tették, mert fontos az, hogy ezek mindig a
legjobb számok legyenek, amik itt a költségvetésbe bekerülnek. Van egy-két bizonytalanság
még egyébként a költségvetésben. Azt azért szeretném elmondani, hogy van két nagy
beruházásunk, ami most zajlik jelen pillanatban, az egyik az energetikai korszerűsítése a



hivatali épületnek, ami mellett vannak olyan extra kiadásaink, amivel nem tudtunk számolni,
vagy pedig számoltunk vele, csak mivel ez egy TOP-os pályázatnak a részeként valósul meg,
és mivel energetikából valósul meg, ezért bizonyos kiadásokat az energetikai pályázat nem
finanszírozhat, nem vihető be. Tehát lesznek még olyan kiadások, amik így a bemházáshoz
kapcsolódóan jelentkeznek és meg kell őket lépni. A Töltésszer úti rendezvényházzal
kapcsolatban is vannak még olyan pótmunkák, amiket el kell végezni ahhoz, hogy
működőképes legyen az épület, illetve ahhoz, hogy a rendezvényhelyszín megfelelően tudjon
majd működni a jövöben, és a közgyűléseket is oda át tudjuk majd helyezni, hogy legyen
parkoló, meg legyen megfelelö tér ahhoz, hogy az ülések le tudjanak zajlódni, ehhez szükséges,
hogy bizonyos berendezéseket megvásároljunk, amit viszont csak akkor lehet megtenni, amikor
az épületnek bizonyos részei már kialakulnak. Illetve ott is vannak azért olyan kiadások, amik
terhelik a költségvetést, mert mondjuk kiderült, hogy a szennyvízelvezetés az csakjelképes volt
a korábbi idöszakban, hiszen hiányzott a cső, ami bevezette a szennyvízrendszerbe, úgyhogy
az épületből kijött a szennyvíz, és ott történt vele valami, ami azért egy vízparton nem praktikus.
Mivel itt a tulajdoni helyzet még rendezésre vár majd, számunkra remélhetően kedvezően, ezért
most mi elvégezzük a beruházást, hogy a használatbavételi engedélyt meg tudjuk kapni, de
nyilván a tulajdonossal fogunk arról egyeztetni, hogy a vezetéknek a kiépítését majd közösen
finanszírozzuk a jövöben, de ahhoz, hogy az épület megkaphassa a szükséges hatósági
engedélyeket, ahhoz a munkákat el kell végezni.
Tehát vannak még olyan kiadások, amikre kell pénzt fordítani, illetvejegyzö úrral elindítottunk
egy folyamatot az épületnek a megvételéről. Egyelőre még egyeztetések zajlanak a győri
önkormányzattal. Az épület elkészülte után ígérték, hogy egy értékbecslést végeznek, és akkor
majd a vagyongazdálkodással foglalkozó szakemberek összedugják a fejüket, és kiszámolják,
hogy egy épület, aminek volt egy korábbi értéke, ami ugye fel lett becsülve, és volt egy átépítés,
ami nyilván növeli az értékét, és hogy ebböl az egészből akkor most mi az az összeg, amit adott
esetben meg kellene fízetni annak érdekében, hogy a vármegye önkormányzatának a
tulajdonába kerülhessen. Tehát ezek azok, amikre egyelőre különbözö összegeket, címkézve
ugyan nem, de terveztünk. A tartalék rendelkezésre áll, tehát ilyen szempontból nem címkéztük
meg ezeket a felhasználásokat, hanem szükség szerint, ahogy jön, akkor majd a megfelelő
döntési mechanizmusnak megfelelően tudunk majd oda forrást rendelni.
Szabó képviselő úr nincs itt, de a kedvéért elmondanám, hogy 12 és 31 százalék közötti
bérfejlesztést hajtottunk végre a hivatalon belül. A 12 százalék az a felsö vezetöknek a
béremelése volt, akiknek kevesebb volt a bére, ott inkább a 30-hoz közelített az emelés, tehát
azt mondom, hogy átlagosan 20 százalékkal emeltük a jövedelmeket annak érdekében, hogy
azt a munkát, amit itt a kollégák elvégeznek, azt megfelelő módon tudjuk honorálni, hiszen
hatalmas munkát végez mindenki. A létszámimk az kevesebb, mint 2019-ben volt, tehátjelen
pillanatban kevesebben végzünk egyébként sokkal több feladatot, mint akkor, úgyhogy tényleg
elismerés jár mindenkinek, aki ebben most részt vesz. Nyilván próbáljuk a létszámot is
fejleszteni, de azért az, hogy megfelelö emberek megfelelő szaktudással, jó hozzáállással
dolgozzanak, itt nagyon fontos, és hát ezért próbálunk továbbra is embereket találni, akik ebben
a munkában segítenek, mert az meg látszik, hogy egyre több a feladat, hiszen az
önkormányzatok bíznak bennünk, úgyhogy egyre több olyan feladatot tudunk elvégezni, ami a
településeknek a területfejlesztési pályázataival, a Magyar Falu programmal kapcsolatos. De
most már egészen extrém dolgokat is bíznak ránk és kémek tölünk, mert látják a települések,
hogy ez tényleg egy olyan menedzserszervezet, ami itt a hivatalban működik, amire lehet
támaszkodni. Ugyhogy most tényleg nagyon nagy a pörgés, és köszönöm mindenkinek a
munkáját is.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.
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NémethZoltán a köz űlés elnöke
A közgyűlés Szervezeti és Működési Szabályzatában foglalt rendelkezés szerint a rendelet-
tervezetről egy szavazással dönt a testület.
Szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal megalkotta az 1/2023. (III.06.) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva)

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen mindenkinek a bizalmat. Nem is tudom, hogy volt-e már ilyen, de szerintem
nem, hogy egyhangú szavazással fogadtuk volna el a költségvetést. Ilyen egy jól előkészített
költségvetés.

4. na irendi ont
A Területfe'lesztési és Nemzetísé iBizottsá bata me álasztása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Paduts László képviselö elfogadta ajelölést.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

3/2023. III.03. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése 2023.03.03. nappal -a
helyi önkormányzati képviselők 2019-2024. közötti ciklusának végéig - megválasztja
Paduts Lászlót a Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság képviselő tagjának.

Határidő: 2023. március 3.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

5. na irendi ont
A Köz űlés Szer^ezeti és Működési Szabál zatáról szóló 10/2022.
önkormán zati rendelet módosítása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

XI. 21.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Most már nem fíiggelékben vannak a képviselök nevei, illetve a bizottsági tagoknak a névsora,
hanem mellékletben, ezért a közgyűlési tagok mellékletén, illetve az elözö napirendből
fakadóan a bizottsági tagok névsorán a változásokat még át kell vezetni.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.
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Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal megalkotta a 2/2023. (III.06.) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva)

6. na irendi ont
A várme ei névhasználattal összefü ésben önkormán zati rendeletek alkotása.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Itt igazából nem új rendeleteket alkotunk, mármint tartalmilag, hanem csak jogilag. A
novemberi közgyűlésen már döntöttünk arról, hogy azokat a jelképeket az ésszerű átállás
mellett még használni fogjuk, amik korábban rendelkezésre álltak. Itt a kitüntető címek, díjak,
egyéb tárgyi eszközöknek a használatával kapcsolatban, illetve a névhasználattal kapcsolatban
kellett hozzáigazítani a rendeletet is ahhoz a döntéshez, amit legutóbb megtettünk. Tehát
tulajdonképpen kifütó rendszerben még adjuk azokat az érmeket, illetve ajándéktárgyakat,
emlékplaketteket, amiket korábban, de a rendelet most lehetővé teszi majd azt is, hogy az új
néphasználattal is el tudjuk ezeket készíttetni majd, ahogy ez szükséges, és akkor attól függ,
hogy melyik plakettről van szó, újat, régit, mind a kettőt fogunk tudni adni. Tehát ez a
vagylagosság most bekerül a rendeletekbe.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom az I. rendelet-tervezetet, mely a vármegye címeréröl és zászlajáról,
valamint azok használatáról szól.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal megalkotta a 3/2023. (III.06.) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva)

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a II. rendelet-tervezetet, amely a vármegyei kitüntetö cím és a vánnegyei
kitüntető díjak alapításáról és adományozásáról szól.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal megalkotta a 4/2023. (III.06.) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva)

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a III. rendelet-tervezetet, amely a Győr-Moson-Sopron Vánnegye
Szolgálatáért Díj alapításáról és adományozásáról szól.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal megalkotta az 5/2023. (III.06.) önkormányzati
rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva)
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7. na irendi ont
G őr-Moson-So ron Várme e Inte rált Területi Pro ram 3.0 változatának
ióváhaeyása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Az elöterjesztést a Területfejlesztési és Nemzetiségi Bizottság megtárgyalta. Kiosztásra kerül
a képviselők részére egy kiegészítés, amely az Irányító Hatóság által a minőségbiztosítás során
kért átvezetéseket tartalmazza.

Ahhoz, hogy az integrált területi program elfogadásra kerülhessen, az irányító hatóságnak egy
minőségbiztosítást kell végeznie. Itt folyamatos volt az egyeztetés, és azért is toltuk március 3-
ára a közgyűlést, hogy ezek az egyeztetések le tudjanak zajlani. Még az éjszaka folyamán
érkezett egy-két olyan javaslat, amit reggel itt a kollégák beépítettek a kiegészítések közé,
hiszen a tegnapi nap során is már érkeztek ilyenek, és akkor még egy-két apró technikai
kiegészítés került az anyagba. Ez a változás jegyzéken szerepel. És hát örömmel mondhatom,
hogy egyébként az auditon is megfeleltünk, tehát a minőségbiztosítási tanúsítványt meg is
kaptuk, úgyhogy nincs akadálya armak, hogyha a közgyűlés ezt elfogadja, akkor utána a
konnánydöntésre felterjesztésre kerüljön a vármegye ITP-je, és hogyha ez megtörténik, akkor
utána nyílnak meg újabb források a települések számára. Tehát lesznek új felhívások, amik
eddig még nem voltak meghirdetve, például a köznevelési pályázatok, az aktív turisztikai
pályázatok lehetösége az most nyílik meg, illetve ezzel a változtatással, ami itt végig van
vezetve, ezzel forrást tudunk majd biztosítani azon pályázatok esetében is, ahol a támogató
döntés szavazása a döntés előkészítő bizottságban már megszületett, de pillanatnyilag
forráshiány miatt még nem kaphattak az irányító hatóságtól támogató döntést a települések. Mí
ezeket ilyen beragadt pályázatoknak szoktuk hívni. Ügyhogy amikor mi ezt itt a közgyűlésen
elfogadjuk, és hogyha a kormány isjóváhagyja, akkor újabb települések kaphatnak majd szinte
azonnal támogatást, és megnyílnak az újabb pályázati lehetöségek. Illetve a három kiemelt
város, Győr, Sopron és Mosonmagyaróvár is egyelőre még nem jutott forráshoz, csak a
tervezéssel kapcsolatban voltak ott lehetőségeik. Most pedig, hogyha ez így véglegesedésre
kerül, akkor ezek a városok is benyújthatják majd azokat a támogatási kérelmeket, amivel
azokat a programokat meg tudják valósítani, amit pedig itt a novemberi, illetve a decemberi
közgyűlésen elfogadtunk, illetve mi magunk is jóváhagytunk, tehát megindulhatnak a
nagyvárosok fejlesztései is. Több olyan változás van, ami szerintem nem túl kedvező,
érthetetlen számomra, hogy a négy-öt számjegyű utakra miért nem lehet pénzt fordítani. Itt azt
az Európai Bizottság nem engedi, csak a hátrányos helyzetű járásokban, ez nálunk csak a téti
járást érinti. Számomra ez elképesztő, hogy miért van így, hogy ott, ahol használják az utakat,
mert dolgoznijámak az emberek, mert van ipari, gazdasági célú közlekedés, pont ott nem lehet
az utakra költeni, ott, ahol viszont nem használják az utakat, ott meg lehet. Tehát, hogy ezek a
szabályok miért vannak, ezt nem értem, ahogy azt sem igazán értem, hogy az energetikai
pályázatoknál az ötezer fő feletti települések esetében kizárólag kombinált megoldásokat lehet
alkalmazni, tehát nem lehet vissza nem térítendő támogatást adni 100 százalékban, tehát
mindenképpen hitelt kell fölvenni a településeknek. Hogy ez miértjó, hogyha valakinek pénze
van, akkor is hitelt kelljen fölvenni, ezt én nem bírom fölfogni, de hát nyilván ahhoz, hogy
európai uniós forrásokhoz hozzájusson az ország, szükség van arra, hogy ezek a
kompromisszumok megköttessenek. Jelen pillanatban még mindig nincsenek EU-s források,
tehát annak ellenére, hogy decemberben az operatív programokat Brüsszelbenjóváhagyták, a
források még nem állnak rendelkezésre, viszont ebből a települések semmit nem éreznek, mert
a konnány, ahogy az elmúlt időszakban is, a mostani idöszakban is 100 százalékban
elöfinanszírozza ezeket a pályázatokat. Tehát annak ellenére, hogy az ország még nem tudja
lehívni a forrásokat, a települések, illetve a kedvezményezettek ugyanúgy ehhez hozzáfémek.
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A kockázat pedig a kormányé, hogy a végén sikerül-e elszámolni, de szerencsére a gazdaság
elég erős ahhoz, hogy lehetővé tegye azt, hogy a kormány az európai uniós források helyett is
helytálljon egyelöre. De azért reméljük az országos költségvetés egyensúlya szempontjából,
hogy ez mielöbb rendeződik, és lehívhatjuk majd a pénzeket.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

A kiegészítéseket majd nyilván át fogjuk vezetni a végleges verzióba, csak most jobban
látszódik, hogy ezt külön fííztük hozzá, híszen az anyagot előbb kiküldtük, mint amikor
véglegessé válhatott volna. Ugyhogy ez volt így az egyszerűbb. Szavazásra bocsátom a
határozati javaslatot a kiosztott kiegészítéssel együtt.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

4/2023. III.03. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése

jóváhagyja a "Győr-Moson-Sopron Vármegye Integrált Területi Programja 2021-
2027" (ITP) 3.0 változat című dokumentumot
felhatalmazza elnökét, hogy az Irányító Hatóság által, a minőségbiztosítás során
kért módosításokat a dokumentumon átvezesse.

felhatalmazza elnökét, hogy az elfogadásról szóló határozatot küldje meg az
Irányító Hatóság részére.

Határidő: 2023. március 3.

Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

8. na irendi ont
Beszámoló a G őr-Moson-So ron várme ei natúr arkok tevéken sé éről.

Előadó: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

NémethZoltán aköz űlés elnöke

Dr. Pető Péter alelnök úmak adnám meg a szót.

Dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Az anyagot mindenki megkapta. 1 83 települése van Győr-Moson-Sopron megyének, és abból
58, ami natúrparki együttműködéssel érintett. Es talán lenne még olyan térsége a megyének,
ahol egyébként ilyen típusú együttműködés akár indokolt is lenne. Két natúr parkja van a
megyének. Az egyik azjelenleg aktívabb, a másik egy kicsit kevésbé aktív. Ha megengednek
az aktívabbról összesen öt mondatot: a Szigetközi natúrpark életében nagyon-nagyon
meghatározó volt a 2022-es év, hiszen a natúr park a minisztérium, illetve a Széchenyi István
Egyetem, valamint az Országos Főigazgatóság együttműködésével olyan lehetőséget kapott,
aminek próbáltunk megfelelni, és talán a folytatásában is így lesz, így aztán az a szigetközi
egységesülés, amit a sajtóbanjól lehet követni, azt nagyonjól szolgál előttünk. A Pannontáj-
Sokorópátka parkimk tekintetében volt egy pici visszaesés, hiszen ott a kollégák más irányban
kezdtek el dolgozni. Eppen most van ott egy munkaszervezet váltás, amit bejelentettünk az
Agrárminisztériumhoz. Egyébként mindkét natúrpark kötelező szakmai beszámolót készít az
Agrárminisztériumnak a jelenleg hatályos jogszabályok alapján, amit elfogadtak. Nagyon
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szépen köszönjük Magyarország konnányainak, hogy nemzeti vidékfejlesztési forrásokból
kaptunk lehetöséget. Köszönettel tartozunk az Aktív-turisztikai Fejlesztési Központ Nonprofit
Kft-nek, amellyel aktív családi napokat bonyolíthattunk le az országban, és egyébként ez
megvalósult mind a két megyei Natúrparkban is, és jelenleg bízunk abban, hogy idén
ugyanezek a programok megtartásra kerülnek. Köszönöm.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

5/2023. III.03. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-Sopron
vármegyei natúrparkok tevékenységéről szólő beszámolót megismerte és elfogadja.

Határidő: 2023. március 3.
Felelős: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

9. na irendi ont
A köz űlés elnöke 2023. évi szabadsá olási ütemtervének 'óváha
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

ása.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Ez csakjogszabályi kötelezettség. Igazából nem is értem, hogy miért van ennyi szabadság, mert
nem lehet úgyse kivenni, tehát eléggé nehézkes.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a határozatijavaslatot.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta.

6/2023. III.03. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a közszolgálati
tisztviselőkről szőló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C. § (1)-(4) bekezdései alapján Németh
Zoltán közgyűlési elnök 2023. évi szabadságát évi 43 napban állapítja meg. Az elnök 2023.
évi szabadságolási ütemtervét az előterjesztéshez csatolt mellékletben foglaltak alapján
jóváhagyja.

Határidő: 2023. évben folyamatos
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke, Dr. Malomsoki István jegyző
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10. na irendi ont
Beszámoló a le'árt határide'ű határozatok vé reha'tásáről és tá'ékoztatő az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a lejárt határidejű határozatokról végrehajtásáról szóló beszámolót és az
átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatót.

A közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

7/2023. III.03. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 61/2022. (XII.09.) KH
számú határozat végrehajtásáról szólő beszámolót elfogadja, az átruházott hatáskörben
hozott döntésekről szólő tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: 2023. március 3.

Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

11. na irendi ont
Inter ellációk kérdések.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Interpelláció, kérdés az szmsz-ben megjelölt határidőig nem érkezett.

12. na irendi ont
Esvebek.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Megkérdezem a képviselőket, van-e valakinek egyéb hozzászólása.

Hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Előzetesen jelezném, hogy a közgyűlés következő rendes ülése várhatóan 2023. április 21-én
lenne, szintén pénteki napon, amennyiben nem történik valami olyan, ami ennek a módosítását
szükségessé temié.
Köszönöm szépen az aktív részvételt. Az ülést 11 óra 4 perckor bezárom.
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